
                                                    Protokół  Nr XXVII/17  
z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 31 marca  2017 r. 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XXVII sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Radna nieobecna :  
1.Sylwia Więcek – nieobecność usprawiedliwiona  
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska  
Radca Prawny Urzędu Gminy Pani Patrycja Rybak-Dębińska   
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował radnych, że z uwagi na względy 
osobiste  musi koniecznie opuścić obrady sesji wcześniej  i  zwrócił się do Rady z wnioskiem  
o zmianę porządku obrad sesji  poprzez  przesunięcie pkt 3 i 4  tj.  
3.Stan bezrobocia na terenie gminy 
Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
4.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów ( wyjazd komisji w  
   teren) 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
jako pkt 13 i 14 porządku obrad, a następnie poddał pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , przyjęła wniosek. 
Porządek obrad XXVII sesji rady Gminy Stargard jaki radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem o terminie sesji przedstawiał się następująco:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXVI  z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 3 marca 

2017 r.    
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Stan bezrobocia na terenie gminy 
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
4.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów (wyjazd komisji w  
    teren)  
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   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu   
5.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2017 roku   
6.Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum  
   prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego 
7.Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie  
   rekrutacji do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i klas  
   pierwszych publicznych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest  
   Gmina Stargard  
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczenia  
   dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania  
   przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu kontroli  
   prawidłowości ich pobierania i wykorzystania  
9.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  
   2017-2019  
10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
     w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2019 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.  
12.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji Wieloletniego Planu Rozwoju i  
     Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy  
     Stargard na lata 2016-2018 zatwierdzonego  uchwałą nr XVI/107/16 Rady Gminy Stargard  
12.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i   
     zbiorowego odprowadzenia ścieków 
13.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny odprowadzonych ścieków na  
     terenie Gminy Stargard  
14.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
15.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
16.Odpowiedzi na interpelacje radnych  
17.Wolne wnioski i zapytania  
18.Sprawy różne  
19.Ustalenie terminu następnej sesji  
20.Zamknięcie obrad sesji 
Odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy Edward Kosmala  porządek obrad XXVII 
sesji Rady Gminy Stargard uwzględniający  przyjętą zmianę wprowadzoną wnioskiem i  
według, którego Rada Gminy obradowała, został przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami „za” w 
brzmieniu jak niżej:  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XXVII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXVI  z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 3 marca 

2017 r.    
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2017 roku   
4.Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum  
   prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego 
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5.Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie  
   rekrutacji do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i klas  
    pierwszych publicznych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest  
   Gmina Stargard  
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczenia  
   dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania  
   przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu kontroli  
   prawidłowości ich pobierania i wykorzystania  
7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  
   2017-2019  
8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
  w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2019 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.  
10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji Wieloletniego Planu Rozwoju i  
     Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy  
     Stargard na lata 2016-2018 zatwierdzonego  uchwałą nr XVI/107/16 Rady Gminy Stargard  
11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
     zbiorowego odprowadzenia ścieków 
12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ceny odprowadzonych ścieków na  
     terenie Gminy Stargard  
13.Stan bezrobocia na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
14.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów (wyjazd komisji w  
      teren)  
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu   
15.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
16.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
17.Odpowiedzi na interpelacje radnych  
18.Wolne wnioski i zapytania  
19.Sprawy różne  
20.Ustalenie terminu następnej sesji  
21.Zamknięcie obrad sesji 
Protokół nr XXVI/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu  1marca 2017 roku  
został przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami „za” , bez odczytywania. 
Ad.1  
Jak wyżej. 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/192/17 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Stargard w 2017 roku  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  
14 głosami „za’ , „przeciw” o i głosy „wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr 
XXVII/192/17 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2017 roku, która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
Ad.4 
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Podjęcie uchwały Nr XXVII/193/17 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard do nowego ustroju szkolnego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw’ 0 i głosy „wstrzymujące się” 0 podjęła uchwałę Nr XXVII/193/17 w sprawie 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Stargard 
do nowego ustroju szkolnego, która stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/194/17 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na 
drugim etapie rekrutacji do oddziałów przedszkolnych publicznych szkołach 
podstawowych i klas pierwszych publicznych szkół podstawowych dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Stargard.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na Sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw „ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXVII/194/17 w sprawie 
określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie rekrutacji do oddziałów 
przedszkolnych publicznych szkołach podstawowych i klas pierwszych publicznych szkół 
podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Stargard, która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.  
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/195/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych 
form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Stargard oraz 
ustalenia zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystywania  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i glosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr XXXVII/195/17 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 
terenie Gminy Stargard oraz ustalenia zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i 
wykorzystywania , która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/196/17 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2017-2019  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę  Nr XXVII/196/17 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019, która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/197/17 w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2017 -2021 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy  w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę Nr   XXVII/197/17 w sprawie  
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2017 -2021, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Ad.9 
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Podjęcie uchwały Nr XXVII/198/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r.  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały i poinformował o opinii komisji 
rewizyjnej do tego projektu uchwały , gdzie członkowie komisji opiniując projekt uchwały 
wypowiedzieli się ‘przeciw’. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda odnosząc się do projektu uchwał 
powiedziała, że komisja odnosząc się do zadania dotyczącego wykonania wiat rekreacyjnych 
w Krąpielu na kwotę 42 tys. zł podniosła kwestię tego, iż to zadanie nie było uwzględnione w 
budżecie gminy na rok 2017. 
Wójt Gminy zabierając głos wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji przedstawiał skąd  wzięła 
się kwota 42 tys. zł w budżecie na wiaty-centrum przy boisku w Krąpielu. Na skutek tego, że 
Rada Gminy nie mogła przyznać pożyczki dla Stowarzyszenia  w  wysokości 60 tys. zł, aby 
złożyć  wniosek na dofinansowanie  tego zadania , wtedy dofinansowane wyniosłoby  95 % . 
Wprowadzam powiedział wójt to teraz do budżetu w wysokości 42 tys. zł , aby była 
możliwość  złożenia wniosku  do WIR-u na dofinansowanie i zwrot 63.63 %.    
Radny Krzysztof Kowalczyk mieszkaniec Krąpiela, a zarówno  sołtys powiedział, że była 
inicjatywa mieszkańców od dawna , aby stworzyć  takie miejsce i wiedzieliśmy o tym ,że 
można otrzymać dofinansowanie z WIR-u dla Stowarzyszenia w wysokości 95 % i tutaj radny 
potwierdził to co mówił wójt gminy dlaczego musi być teraz gmina do złożenia wniosku o 
dofinansowanie. Krąpiel nie prosi o wiele powiedział radny dużo robimy sami przy udziale 
środków sołeckich . My jako Stowarzyszenie będziemy czynnie uczestniczyć w tym zadaniu. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała ,że należało o tym 
rozmawiać wcześniej jeżeli są  robione korekty do tak trudnego już budżetu  i stwierdziła, że 
nie jest na nie dla tego zadania. 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiadając na pytanie radnego Mariusza Sikorskiego, 
dotyczące tego, czy to jest pewne że otrzymają dofinansowanie jeżeli  zostanie złożony  
wniosek i tutaj wójt wyjaśnił, że jeżeli projekt  zostanie prawidłowo złożony  to przejdzie i 
będzie dofinansowanie dla Gminy w wysokości 63.63 %, a dla Stowarzyszenia byłoby 95 %. 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Rada gminy w obecności 14 radnych na sali podczas głosowania 12 głosami „za” , „przeciw” 
0 i 2 głosami „wstrzymującymi się „ podjęła uchwałę Nr XXVII/198/17 w sprawie zmian 
budżetu gminy na 2017 r., która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/199/17 w sprawie uchwalenia aktualizacji Wieloletniego 
Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych 
na terenie Gminy Stargard na lata 2016-2018 zatwierdzonego uchwałą nr XVI/107/16 
Rady Gminy Stargard  
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały i poinformował o negatywnej  opinii komisji 
rewizyjnej. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda poinformowała, że komisja na 
posiedzeniu porównała ten dokument do dokumentu roku poprzedniego i okazało się, że są 
zmiany w wieloletnim planie  i nie było wiadomo z jakiej przyczyny zostały niektóre pozycje 
zmienione, bądź całkowicie wypadły.  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zgłosił swoją 
uwagę ,iż nie zostały ujęte  agregaty prądotwórcze  w  przepompowniach. 
Radna Wiesław Kuśnierz powiedziała ,że nie jest to iż komisja była przeciw , ale komisja 
zakwestionowała sposób przedstawienia , dziś otrzymaliśmy informację  z  wykonania prac  
ujętych w 2016 r. w wieloletnim planie. Kontynuując wypowiedź radna powiedziała, że z 
uzasadnienia nie wynikało dlaczego   wieloletni plan uległ zmianie i to , że nie było  
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niektórych pozycji, dokonano zmniejszenia kwot  i dlatego powiedziała radna byliśmy 
przeciw. 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 11 głosami „za” , 
3 głosami „przeciw” i głosami „wstrzymującymi się „ 0 , podjęła uchwałę  Nr XXVII/199/17 
w sprawie uchwalenia aktualizacji Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Stargard na lata 2016-2018 
zatwierdzonego uchwałą nr XVI/107/16 Rady Gminy Stargard, która stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 
Ad.11 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/200/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
Przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, a następnie 
poddał pod głosowanie ( głosowanie było powtórzone ). 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 0 głosami „za”, 
14 głosami „ przeciw” i 0 głosami „ wstrzymującymi się „  nie podjęła uchwały Nr 
XXVII/200/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Z uwagi na to,  iż w/w projekt  uchwały nie stał się uchwałą, ponieważ nie uzyskał 
wymaganej liczby głosów „za”, w związku z powyższym numer kolejnej uchwały będzie  
pomniejszony o jedną liczbę.  
Ad.12 
Podjęcie uchwały Nr XXVII/200/17 w sprawie ustalenia dopłaty do ceny 
odprowadzonych ścieków na terenie Gminy Stargard  
Przewodniczący  rady poinformował ,że został przeredagowany zapis paragrafu  pierwszego i 
z uwagi na opinię Pani Mecenas obecnej na dzisiejszej sesji należy  wykreślić dopisany  zapis  
w brzmieniu  „ lecz nie więcej niż 170 000,00 zł” .i projekt z tą zmianę zostanie odczytany. 
Wójt Gminy odnosząc się do tego wykreślenia powiedział , że zostanie to zapisane w 
osobnym dokumencie tj. w  porozumieniu z wodociągami, aby nie przekroczyć tej kwoty. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos powiedział,  że na pewno jest to w interesie 
mieszkańców,  iż  taką uchwałę podejmujemy, a następnie powiedział o swojej drobnej 
obawie i ją uzasadnił  dodając, że obecny rok mamy zabezpieczony, a co będzie  jak się nagle 
okaże w przyszłym roku , że  cena za odbiór ścieków przez MPGK znacząco wzrośnie, to na 
ile budżet będzie w stanie zabezpieczyć taką sytuację w latach kolejnych., tutaj się obawiałem 
i pytałem na posiedzeniu komisji Pana Dyrektora o cenę tego roku za zrzut ścieków do  
MPGK   i otrzymałem odpowiedź ,że nie było wzrostu , a  wynikła różnica dodał radny to z 
uwagi na plany inwestycyjne.   
Następnie radny zadał pytanie, na ile gmina będzie w stanie   utrzymywać taką  dopłatę w  
latach kolejnych  i dodał ,iż mamy ścieki dość drogie i  obawia się radny, że w którymś 
momencie  możemy powiedzieć stop.  
Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi radnego  powiedział ,że jest to pytanie na następny 
rok i dodał, że rada gminy może ustalić dopłatę w takiej wysokości na ile  gminę będzie stać. 
Ta dopłata uwzględnia tylko rekompensatę wpłaconego  podatku przez Wodociągi, dlatego 
podatek 170 tys zł wpłacony do budżetu gminy byłby wliczony w taryfę, a jest to 
dofinansowanie dla mieszkańców, a nie dla firmy . Biorąc pod uwagę  współpracę na 
przestrzeni wielu lat możemy się nie obawiać drastycznego wzrostu . Ponadto na posiedzeniu  
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komisji Pan Dyrektor Wodociągów informował , że stawki mogą być wprowadzone odgórnie.  
Uważam  dodał wójt gminy, że ustalamy cenę na wodę czy ścieki, czego nie robimy na prąd 
czy gaz , a robimy dlatego ponieważ  jesteśmy w części właścicielami urządzeń. 
Radny Mariusz Sikorski zabierając ponownie głos odniósł się do tabeli  cen ścieków za 
ostatnie trzy lata   i podsumowując powiedział, że dopłata to  słuszna decyzja , ale warto 
pomyśleć nad tym, że w którymś momencie  może gminy nie będzie stać na to. 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady poddał odczytany  projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę  Nr XXVII/200/17 w sprawie 
ustalenia dopłaty do ceny odprowadzonych ścieków na terenie Gminy Stargard, która stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
Ad.16 
Przewodniczący rady przystąpił do realizacji punktu 16 tj. informacja nt. działalności 
przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym i poinformował, że dalszą część 
obrad poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski. 
Następnie przewodniczący  przedstawił pisma, które wpłynęły do biura rady od ostatniej sesji, 
a mianowicie:  
- pismo  mieszkanki gminy posiadające znamiona skargi, a dotyczące pracy Dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Pęzinie.   
Biorąc pod uwagę to, iż jest to skarga przewodniczący rady skierował ją do rozpatrzenia przez 
komisje rewizyjną tj. zbadania zasadności  zarzutów i wypracowania stanowiska, a następnie 
zapytał kto z  radnych  jest za skierowaniem skargi do komisji rewizyjnej celem jej 
rozpatrzenia. 
Radni   14 głosami ‘za” wyrazili zgodę na skierowanie skargi do komisji rewizyjnej celem 
rozpatrzenia i przedstawienia stanowiska. 
- pismo mieszkanki Witkowa Drugiego odnośnie wycinki drzew, która zdaniem autorki pisma 
nie powinna mieć miejsce, gdyż trwa okres lęgowy ptaków i tutaj przewodniczący odczytał 
również odpowiedź na to pismo Wójta Gminy. 
- pismo mieszkańców Żarowa ( przedłużenie Reymonta) w sprawie złego stanu technicznego 
drogi z prośbą o ujęcie drogi w pracach remontowych   
Wójt Gminy zabierając głos w tej sprawie powiedział, że jest to trudna sprawa, asfalt został 
położony 30 lat temu, droga wąska. Powstały tereny pod zabudowę  mieszkaniową i 
wydawane są decyzje o warunkach zabudowy i teren jest podnoszony, jeżdżą dużymi 
samochodami  na budowę i ten asfalt jest niszczony, wyciągane jest błoto na drogę. Staramy 
się tego pilnować dodał wójt, aby było posprzątane, ograniczamy tonaż, całkowicie wjazdu 
nie możemy zakazać. Mamy tą świadomość powiedział wójt ile czeka na nas pracy podobnej  
w odniesieniu do całej gminy, a oczekiwania mieszkańców są i są słuszne.    
Radny Jarosław Kornet zapytał, czy osoba wywożąca sprzętem gruz miała zezwolenie gminy 
i czy nie był przekraczany tonaż. 
Wójt Gminy odpowiedział , że nikt nie ma gwarancji , że nie jest przekraczany tonaż. 
Radny Maciej Lipka zabierając głos w sprawie drogi przypomniał, że  ta sytuacja ciągnie się 
od  wielu lat i na pewno nie zakończy się w najbliższym czasie, powiedział radny o drodze 
gruntowej do Lubowa i zapytał czy jest możliwość, aby te osoby które wywożą gruz  miały 
obowiązek  przywrócenia stanu pierwotnego drogi przed jej użytkowaniem. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest taki zapis kiedy zainteresowane osoby  zwracają  się o 
wydanie zezwolenia  i wówczas mają obowiązek przywrócenia drogi do stanu pierwotnego. 
Radny Mateusz Jarosz  odnosząc się do protokołu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 
i Budżetu  z dnia 27 lutego 2017 r. i wypowiedzianych słów przez radnego „ Radny Mateusz  
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Jarosz zabierając ponownie głos powiedział, że w Sownie Pani Dyrektor nic nie robi, 
natomiast w Strachocinie zaangażowanie Pani Dyrektor jest duże i wymienił zasługi „ 
powiedział, że te słowa z jego strony nie powinny mieć miejsca i nie powinien  oceniać tej 
sytuacji co się  w szkołach dzieje i dodał, że chciałby bardzo przeprosić Panią ( podał imię i 
nazwisko)  Dyrektor Szkoły w Sownie.  
Po przerwie dalszą część obrad sesji poprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan 
Grabski. 
Ad.13 
Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski powitał przybyłych gości w osobach: 
Panią Patrycję Gross Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie, 
 i  
Pana Ryszarda Hadryś Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Stargardzie.  
Następnie poprosił panią Patrycję Gross o omówienie tematu dotyczącego stanu bezrobocia 
na terenie gminy. 
Pani Patrycja Gross omówiła pokrótce informację o stanie bezrobocia w gminie  Stargard na 
koniec roku 2016,  o której szczegółowo informowała na posiedzeniu komisji socjalno-
porządkowej i oświaty, a następnie  poinformowała, że w gminie Stargard jest najniższe 
bezrobocie i od miesiąca lutego bezrobocie spada  i nic nie wskazuje, aby ta tendencja miała 
się  zmienić. 
Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski podziękował Pani Patrycji Gross za udział w 
obradach sesji i przedstawienie informacji. 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej Jarosław Kornet przedstawił opinię komisji 
do tematu bezrobocia w brzmieniu jak niżej:  
Na posiedzeniu Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  w dniu 28 marca 2017 r. Pani 
Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie omówiła informację o 
stanie bezrobocia w gminie Stargard na koniec 2016 r.,  a komisja informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.14 
Radny Mariusz Sikorski z uwagi na nieobecność przewodniczącej komisji odczytał protokół z 
wyjazdu w teren Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu z dnia 27 marca 2017 r.  
Protokół stanowi załącznik nr 12 do protokołu . 
Radny Mariusz Klewin powiedział o sytuacji na drogach w miejscowości Pęzino i zwałach 
ziemi, które powstają przy drogach o sytuacji na skrzyżowaniu drogi powiatowej z gminną, o 
zapchanych studzienkach o czym komisja nie wspomniała. 
Rada Anna Góra odnosząc się do protokołu powiedziała ,że komisja nie była w miejscowości 
Witkowo Pierwsze, że w poprzednim roku  też nie była . Poinformowała o złym stanie drogi 
w miejscowości Witkowo Pierwsze . 
Radny Mariusz Sikorski odpowiedział, że z wyjaśnień  udzielonych przez  pracownika gminy 
zajmującego się drogami Panią Beatę Wilk, która uczestniczyła w wyjeździe  wynikało, że w 
Witkowie Pierwszym będzie wymieniana nawierzchnia tej drogi.     
Radna Małgorzata Cieplak poinformowała o sytuacji na drodze w Witkowie Drugim 
wskazując miejsce w którym droga jest zarwana.  
Radny Mateusz Jarosz odnosząc się protokołu, a drogi Sułkowo (droga za farmą wiatrową) 
poinformował o złym stanie tej drogi,  iż z drogi asfaltowej zrobiła się droga gruntowa, 
ponieważ  był  kierowany objazd, co przyczynił się również do zniszczenia tej drogi. 
Odnosząc się do drogi powiatowej Sułkowo-Strachocin radny  powiedział o konieczności 
przycięcia gałęzi drzew, które stanowią niebezpieczeństwo. 
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Radny Józef Tracz zbierając głos w sprawie drogi Strachocin – Sułkowo poinformował, że w 
ubiegłym roku powiat przyciął drzewa i krzewy na wysokości 20 cm od ziemi , są one blisko 
drogi , teraz zarosły trawą i stanowią problem dla bezpieczeństwa w trakcie wymijania się 
pojazdów. 
Radny Mateusz Jarosz kontynuując wypowiedź odniósł się do stanu dróg powiatowych na 
terenie gminy i  określi stan tych dróg  jako zły i jako  przykład  wymienił drogę w Pęzinie, 
Trzebiatowie , drogę  Tychowo- Sułkowo. Radny poinformował, że podczas dyskusji w  
czasie wyjazdu komisji w teren  rozmawiano z pracownikiem urzędu na temat projektów 
unijnych dotyczących renowacji drogi i stwierdzono, że takich projektów jest  brak i zdaniem 
radnego 2-3 projekty powinny leżeć sobie w gminie. 
Wójt Gminy odpowiedział radnemu, że jeden projekt na drogę jest w trakcie opracowywania i 
będzie kosztował  12 mln zł. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do dróg gminnych, a dróg wewnętrznych  w Sownie 
powiedział  o ich   przeglądzie  i m.in. wymienił  drogę, która  nigdy nie była remontowana a 
tj.  – ul. Parkowa  i  podziękował za załatanie  ubytków w asfalcie drogi w Poczerninie. 
Kierując pytania do Pana Dyrektora Ryszarda Hadrysia radny zapytał o dokończenie 
inwestycji, która zatrzymała się w Żarowie, a pytanie dotyczyło w jakim czasie nastąpi  
dokończenie tej inwestycji. Następnie radny powiedział o uwagach do drogi powiatowej  
przebiegającej przez miejscowość Poczernin, iż jest w fatalnym stanie , pełni od góry rolę 
rowu  i nanoszony jest piasek,  pobocza są nie ścinane  i droga niszczeje. Staram się uwagi 
zgłaszać telefonicznie  do właściwej osoby  i są przyjmowane ze zrozumieniem, to nie 
wystarczy dodał radny, bo można urwać koło. Swego czasu wspomogliśmy Powiat 
powiedział radny w usunięciu  zarośli drzew z pasa drogi przez las od miejscowości 
Poczernin  w kierunku trasy Stargard-Goleniów i w tym zakresie poprawiła się widoczność. 
Jest most na rzecze Ina z którego woda  nie odpływa do kanałów ściekowych tylko stoi na 
moście i tutaj radny wyjaśnił dlaczego. Kontynuując wypowiedź radny powiedział, że w 
okresie zimowym w odniesieniu do tego samego odcinak drogi o dużym spadku terenu 
posiadłem wiedzę, że jest to droga  do utrzymania zimowego na zgłoszenie i tutaj radny 
przedstawił jak wygląda sytuacja na tej drodze, gdzie na krzyżówce krawędzie asfaltu są 
posadowione blisko budynków , które ograniczają możliwość  zjechania na pobocze i tutaj 
radny przedstawił przykład z udziałem ciągnika. W tej sprawie dodał radny  gmina skierowała 
pismo, aby było to  zgłoszenie  w normalnym trybie, biorąc pod uwagę duży spadek i to ,że 
jest ślisko. Radny poprosił o odniesie się do pytań skierowanych do Pana Dyrektora Ryszarda 
Hadrysia w zakresie  terminu dokończenia inwestycji i większego remontu drogi do trasy 
wojewódzkiej przez miejscowość Poczernin.            
Radny Mariusz Klewin zabierając głos powiedział, że rozpoczęło się latanie dziur na drogach 
powiatowych i przytoczył przykład łatania dziur na drogach w miejscowości Pęzino, gdzie 
droga miała  dwie nazwy i wykonano prace na jednej drodze zgodnie z dokumentacją, 
pozostawiając drugą, a pytanie radnego dotyczyło tego, czy nie powinno się wykonać prac 
związanych z łataniem dziur na  drogach w całej miejscowości.  
Radny Janusz Łojko powiedział ,że około dwa tygodnie temu na drodze ul. Morska – 
Małkocin odbywało się szczątkowe łatanie dziur  przy opadach deszczu, a prace w pełni się 
odbywały. 
Radny Józef Tracz zabierając głos zapytał, jaka jest szansa ,że Zarząd Dróg Powiatowych  
zajmie się remontem dróg z sieci uzupełniających  i dalej radny wyjaśnił, że mamy sieć dróg 
podstawowych i sieć dróg uzupełniających. Sieć dróg podstawowych  to są drogi, które 
rzadko wymagają remontów i napraw, a  problemy rzeczywiście dotyczą  sieci dróg 
uzupełniających. Kontynuując wypowiedź radny poinformował, że na bieżąco korespondował  
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i poruszał ten temat w pismach kierowanych do Powiatu w  sprawie dróg  o nr 1726 i  nr 
1730. W pismach tych od początku brakowało chęci rozmowy, w tych pismach zasadniczo  
starano się udowodnić , że te drogi są z sieci dróg uzupełniających  i radny dodał z pism 
wynika, że Powiatowi te drogi są  niepotrzebne i   najchętniej przekazano by je do gminy, a 
używane argumenty  są bardzo ciekawe. Panie Dyrektorze powiedział radny  nie będziemy 
zarzucać się pismami, bo zawsze będziecie mieć rację. Mówię powiedział radny w tych 
pismach o remoncie drogi Grabowo-Ulikowo-  Kiczarowo –Pęzino-Trzebiatów i jeżeli są 
problemy finansowe  to zastanowić się warto  nad cząstkowym remontem tych dróg . W 
każdej z tych miejscowości są problemy na drogach,  w miejscowości  Ulikowo droga  w 
kierunku przejazdów kolejowych jest zapadnięta, brak odpływu wody, przejazd obok siebie 
dwóch samochodów  to problem, natomiast  w czasie opadów deszczu  zagrożeniem 
dodatkowym są wyrwy w asfalcie, których nie widać. Czy nie warto powiedział radny 
podejść poważnie do problemu i może znaleźć środki na remonty cząstkowe tych dróg  dla 
odcinków   o długości 200 m czy  300 m do 500 m.  
Radny Mariusz Sikorski poruszając temat dotyczący  przebudowy skrzyżowania w Lipniku, 
zwrócił się z pytaniem,  na jakim etapie jest ta inwestycja, kiedy ewentualnie można się 
spodziewać  wykonania tej inwestycji, ponieważ mieszkańcy są ciekawi, zainteresowani i 
chcą wiedzieć na bieżąco, co się dzieje.   
Radna Wiesława Kuśnierz  zbierając głos przypomniała, że o tej sprawie już mówiła i 
wnioskuję powiedziała radna  z szacunku do tych dróg o ich oznakowanie tj. pomalowanie 
pasów na drogach , co jest pewnym kosztem, ale jest to bezpieczeństwo i dodała ,że nie zna 
na terenie gminy dróg powiatowych, które by były pomalowane. 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała, czy wzdłuż drogi powiatowej w miejscowości Witkowo 
Drugie  w tym roku zostanie dokończona inwestycja polegająca  na dokończeniu budowy 
chodnika do ścieżki  rowerowej i od tej części, która została zakończona. 
Radny Maciej Lipka powiedział o drodze Stargard –Goleniów i na odcinku od końca 
Stargardu w kierunku Żarowa jest ograniczenie prędkości do 50 km/h i tutaj radny 
zaproponowała poniesienie  prędkości do 70 km/h i uzasadnił dlaczego. 
Radny Jarosław Kornet odpowiedział, że na jego wniosek, a pismem gminy odbyło się 
komisja w terenie odnośnie sprawy poruszonej przez radnego i w konsekwencji ta prędkość 
nie zostanie podniesiona i tutaj radny wyjaśnił dlaczego. 
Sołtys sołectwa Trzebiatów Pan  Roman Kłoda odniósł się do protokołu z wyjazdu komisji w 
teren i powiedział o bardzo złym stanie drogi Sułkowo-Trzebiatów w kierunku wiatraków. 
Odnosząc się do drogi powiatowej biegnącej przez miejscowość Trzebiatów, której jak 
wynika z  protokołu komisji, praktycznie nie ma i poinformował ,że  w jednym z pism z roku 
2013 otrzymał jako sołtys odpowiedź z Powiatu, że do 2027 roku  nie przewiduje się  
przebudowy tej drogi jak również zaznaczone było, o braku partycypacji ze strony gminy. 
Wójt Gminy zabierając głos w sprawie partycypacji gminy Stargard w drogach powiedział, że 
trudno partycypować w drogi pomiędzy miejscowościami, a jeżeli już się decydujemy to w 
budowę chodników w celu poprawy warunków bezpieczeństwa, to jest zadanie Powiatu 
powiedział wójt i o tym wszyscy wiemy.   
Następnie głos zabrał pan Dyrektor  Zarządu Dróg Powiatowych w Stargardzie Ryszard 
Hadryś i odpowiadał na wcześniej zadane pytania .Odnosząc się do poruszonych kwestii, 
skali problemów i sposobu rozwiązywania  tych problemów. Większość spraw dotyczy spraw 
bieżących i wydatków majątkowych czyli inwestycji. Na utrzymanie bieżące dróg w budżecie 
Powiatu zostało przeznaczono 2,9 mln zł i są to drogi w Stargardzie oraz  poza Stargardem o 
łącznej długości 593 km., wskaźnik wynosi 4 tys zł na 1 kilometr , a winien być  25-30 tys zł 
na 1 km i wtedy można mówić, że są środki nie tylko na utrzymanie dróg, ale i na odnowy. 
Podpisuję się pod tym co Państwo mówiliście powiedział Pan Dyrektor Ryszard Hadryś, aby  
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to wszystko wykonać trzeba mieć środki finansowe .Kontynuując wypowiedź Pan Dyrektor 
wskazał jakie drogi są drogami powiatowymi, wspomniał również o ważności dróg  
uzupełniających .Mając do dyspozycji 29 mln zł  koncentrujemy się poinformował Pan 
Dyrektor nad tym, aby zabezpieczyć minimum bezpieczeństwa, wymiana 1 km nawierzchni  
dróg to koszt 300-400 tys. zł bez wzmocnienia, wzmożony transport ciężarowy jest powodem 
niszczenia dróg. 
Sprawdzę i zweryfikuję sytuację powiedział Pan Dyrektor dotyczącą wypełniania ubytków na 
drodze  w okresie nie odpowiednich warunków atmosferycznych tj. przy opadach deszczu. 
Kwestia dotycząca Poczernina i stałego utrzymania dróg w okresie zimowym, gdzie obecnie 
jest to doraźne i tutaj sytuacja finansowa nie pozwala, aby to było  stałe utrzymanie tych dróg. 
Odnosząc się do przebudowy skrzyżowania w Lipniku Pan Dyrektor poinformował, że 
obecnie trwają prace projektowe nad koncepcją  od  węzła  Zachód aż do skrzyżowania  w 
Stargardzie –Plac Zgody, ale  w pierwszej fazie będzie projekt wykonywany na odcinku od 
węzła Zachód  do skrzyżowanie Lipnik –Grzędzice i tam będzie skrzyżowanie typu rondo .Do 
końca sierpnia  składamy wniosek w ramach RPO- bez konkursowo  i w 2018 roku chcemy to 
zadanie wykonać, pierwotnie podawana kota tej inwestycji to 3,7 mln zł , a  po wejściu 
projektanta szacujemy, iż będzie to kwota około 5 mnl zł – informował Pan Dyrektor Ryszard 
Hadryś. 
Kolejna sprawa o której mówił Pan Dyrektor dotyczyła  drogi nr 1709Z i jest to kontynuacja 
zadania rozpoczętego w roku 2009, odnośnie przejścia przez miejscowość Sowno jest 
najbardziej newralgicznym z uwagi na bezpieczeństwo uczestników czyli pieszych i 
rowerzystów i tutaj w 2019 roku jest w naszych planach  tj. potrzebach ( bez wpisu do w.p.f ) 
chcielibyśmy, aby to było  przedmiotem wniosku do projektu rozwoju dawnej 
„Schetynówki”,  aby to zadanie  było podjęte w cyku jednorocznym. Wstępnie szacowane jest 
na 8,5 mln zł z tym, że w tym programie poziom dofinansowania to 3 mln zł, a  reszta to 
zabezpieczenie  wkładem własnym , chcielibyśmy powiedział Pan Dyrektor, aby to zadanie 
było realizowane w perspektywie nieodległej. 
Kontynuując wypowiedź Pan Dyrektor odniósł się do drogi Grabowo-Kiczarowo –Ulikowo –
Pęzino  do Trzebiatowa i dodał, że jest to droga w układzie uzupełniającym. Odnosząc się do 
remontu całkowitego tych dróg czy  remontu w systemie odcinkowym zaznaczył, że brak jest 
środków finansowych na ten cel. Poinformował, że jest łatwiej uzyskać dotacje  na inwestycje 
kiedy jest to wydatek majątkowy. Kontynuując wypowiedź Pan Dyrektor powiedział o 
prośbie Powiatu , aby gminy pomogła  zorganizować środki do zrealizowania tego zadania , 
nie jesteśmy po drugiej stronie barykady i chcemy współpracy. 
Radny Józef Tracz odnosząc się do wypowiedzi powiedział ,że rozumie sytuację powiatu w 
kwestii finansowej , ale z drugiej strony  jeżeli w jednym piśmie odpowiadacie, że nie może 
być droga remontowana ponieważ jest w układzie dróg uzupełniających . Pojawia się 
argument struktury ruchu drogowego, czyli ilu jest uczestników ruchu. W kolejnym piśmie 
jest podobna retoryka czyli woli współpracy o której Pan Dyrektor mówił, ale ja mam pytanie 
powiedział radny , czy jest chęć rozmowy Zarządu czy, aby  Pan znając budżet występuje o 
przeznaczenie  środków  na ten cel, aby remontować odcinki tej drogi.  
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział, że jest składany wniosek z pełnym  
zapotrzebowaniem  przy tworzeniu budżetu  jak również  poszukiwane są środki z innych 
źródeł. Powiat ma swoje priorytety, aby w stopniu podstawowym wykonywać swoje zadania, 
ilość uczestników ruchu  jest parametrem, który wskazuje potencjalnie więcej zagrożeń. 
Zgadzam się z tym dodał Pan Dyrektor, że   powinien odbyć się  remont tej drogi, czy 
powinna być poddana odnowie,  czy nawet  przebudowie.  
Kolejno Pan Dyrektor odniósł się do oznakowania dróg poziomego, pionowego i powiedział, 
że są to środki związane z utrzymaniem  dróg. Przepis mówi, że drogi wojewódzkie i krajowe  
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mają obowiązek oznakowania natomiast drogi powiatowe i gminne nie muszą być 
oznakowane , droga Stargard - Sowno jest oznakowana, aby droga mogła być oznakowana  
musi odpowiadać parametrom geometrycznym np. szerokość 5,5 m , powiedział o 
oznakowaniu krawędziowym i o tym ,że oznakowanie poprawia bezpieczeństwo na drogach. 
Odnośnie chodnika w Witkowie, a wcześniej  Pan Dyrektor podziękował za każdą pomoc  ze 
strony gminy i tutaj wymienił oczyszczenie drogi z zarośli w kierunku Poczernina i na prośbę 
radnego Jarosława Korneta obiecał ,że  poleci wykonanie na skrzyżowaniu dróg  tzw. trójkąta  
widoczności drogi 1709 na Poczernin. W budżecie tegorocznym informował Pan Dyrektor    
zapisana jest realizacja chodnika w Witkowie poprzedzona  wcześniejszą realizacją  400 mb 
kanalizacji deszczowej, aby nie było takiej sytuacji  jak w Trzebiatowie  i w miesiącu 
kwietniu rozpoczną się prace  od kanalizacji deszczowej , a potem 200 mb chodnika i na to 
zadanie  planowana jest kwota w wysokości  370 tys zł. 
Dodatkowo Pan Dyrektor poinformował, o innych zadaniach jak budowa chodnika w 
Strachocinie w tym roku  w kierunku szkoły, a poprawa  bezpieczeństwo, chodnika w 
Małkocinie przy szkole  ze środków powiatu, był wniosek sołtysa i mieszkańców.  
Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi  Pana Dyrektora Ryszarda Hadrysia powiedział ,że 
chodnik w Strachocinie, Witkowie i Małkocinie  - dofinansowanie  gminy 50 % , a następnie 
wójt dodał ,że dzieją się pewne rzeczy i niewiadomo dlaczego, uzgodnienia były takie na 
początku roku przy konstrukcji  budżetu  , że wspólnie wykonujemy Strachocin, Małkocin i 
Witkowo i z roku ubiegłego Pęzino, tj. z długu odejmuje Pan Starosta  Witkowo, Małkocin, 
Strachocin i Pęzino. 
Pan Dyrektor poinformował o drodze gruntowej  Koszewo-Wierzbno, która będzie 
remontowana wspólnie z powiatem pyrzyckim. 
Kolejna sprawa wyjaśniona przez Pana Dyrektora dotyczyła pytania radnego Mariusza 
Klewina i kolejności dróg przy łataniu dziur, a z  otrzymanej odpowiedzi wynikało, że nie jest 
to zadanie zakończone i nie dzieli się dróg pod względem numeracji, z punktu widzenia 
napraw bieżących dróg, to nie ma znaczenia. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała o drogę w Warchlinie łączącą się z betonówką, a o zjazd, 
którego remont odbywa się 2-3 razy do roku  i jest to prawdopodobnie łącznik wojewódzki.  
Pan Dyrektor Ryszard Hadryś odpowiedział , że będą wykonane właściwe węzły przy 
realizacji projektu  przebudowy drogi i będzie to własnością województwa  w ich obsłudze, i 
poprosił o trochę  cierpliwości. 
Radny Józef Tracz  zabierając glos powiedział ,że chciałby doprecyzować dlaczego tak 
bardzo  naciska  na remont tych dróg dlatego, że w piśmie pojawiło się takie sformułowanie, 
że odbywa się tam ruch o charakterze lokalnym, bo jeżdżą tam  mieszkańcy , którzy tam 
zamieszkują , a ja śmiem  twierdzić dodał radny , że uszkodzenia tych dróg nie spowodowali 
mieszkańcy, tylko sytuacje życiowe jak wypadki na drodze wojewódzkiej i objazdy, które 
były kierowane przez nasze miejscowości, mieszkam w  jednej z tych miejscowości – 
Ulikowo i widziałem jak droga była zniszczona. 
Pan Dyrektor odpowiedział, że dobrze wykonana droga  z zachowaniem wszystkich norm , 
nie powinna ulec zniszczeniu. Kontynuując dalej wypowiedź Pan Dyrektor powiedział, że    
zgadza się z radnym , że należy dokonać  co najmniej remontu tej drogi , tylko jak stworzyć 
montaż  finansowy, aby wyremontować tą drogę.  
Radny Józef Tracz zapytał, czy  w powiecie  w ostatnich 5  latach były remonty, nie łatania 
dziur tylko drogi z układu uzupełniającego były robione.   
Pan Dyrektor odpowiedział, że nie wiele i  przy udziale finansowym partnera ,  a nie było 
takiego przypadku , aby  bez udziału finansowego partnera. 
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Po zakończeniu spraw związanych z drogami Wiceprzewodniczący Rady Gminy  Bogdan 
Grabski podziękował Panu  Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w Stargardzie  
Ryszardowi Hadryś za udział  w obradach sesji. 
Ad.15  
Radni przed posiedzeniami komisji, które odbywały się przed sesją otrzymali pisemną 
informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez gminę w okresie międzysesjnym 
wraz z zestawieniem wydanych zarządzeń przez Wójta Gminy. 
Informacja stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 
Ponadto wójt poinformował w jakich spotkaniach  czy uroczystościach brał udział wspólnie z 
zastępcą  lub każdy z osobna. 
Radni uwag i pytań do informacji wójta nie zgłosili. 
Ad.17  
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.18 i 19  
Radny Janusz Łojko zadał  pytanie odnośnie  dróg gminnych i powiedział, że były obietnice 
odnośnie  naprawy drogi łączącej Grabowo-Małkocin, którą jeździ autobus wożący dzieci  z 
Grabowa do szkoły w Małkocinie,  aby nie było takiej sytuacji dodał radny ,że mieszkańcy 
zapiszą swoje dzieci do szkoły Nr 5 w Stargardzie i skierował zapytanie, czy jest 
przewidziane ta droga do  wyremontowania. 
Drugie  sprawa poruszona przez radnego Janusza Łojko dotyczyła  miejscowości Grabowo i 
wyremontowania wskazanego przez radnego odcinka drogi . 
Wójt Gminy odpowiadając w sprawie drogi Grabowo-Małkocin powiedział ,że otrzymał 
informację od pracowników,  iż jest szykowane zlecenie na wykonanie dwóch odcinków 
drogi w najgorszym stanie i będzie to tłuczniem, a pozostała część drogi będzie wyrównana . 
W drugiej sprawie wójt odpowiedział, że wykonano już odcinek do wskazanej przez wójta  
posesji mieszkańca  w Grabowie  i w taki sam sposób zostanie wykonany ten odcinek  o 
którym mówił radny. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos wróciła do spraw wywozu odpadów komunalnych i 
dodała ,że mamy już miesiąc kwiecień i jeżeli zdecydowalibyśmy się o wystąpieniu ze 
Związku to należy to zrobić do końca miesiąca czerwca. Zaproponowała radna, aby na 
spotkaniu z sołtysami porozmawiać na temat wywozu odpadów komunalnych, zapoznać  z   
naszymi czy komisji propozycjami  i z tym co będzie  dalej. Odnosząc się do spółki EKO-
FIUK tj. firmy wywożącej odpady i do przyszłość tej firmy opierając się na artykule z gazety  
to  przyszłość tej firmy jest palcem po wodzie pisana , ten temat nurtuje także sołtysów i 
należy przeprowadzić zebranie z sołtysami  w miesiącu maju – tak zaproponowała radna.   
Wójt Gminy odpowiedział, że na temat wystąpienia gmin dyskutowano na posiedzeniu 
Związku  była mowa, że my się  zastanawiamy. Próbuje nam się  wmówić ,że zgodnie z 
umową  firma może wystąpić o odszkodowanie , bo spadnie  ilość śmieci do wywozu, który 
to tonaż  był zapisany zgodnie ze specyfikacją  istotnych warunków  zamówienia. Potem 
dotarła informacja informował wójt, że EKO-FIUK ma  problemy, że ta sytuacja ma na tyle 
się zmienić, że będziemy mieć rozwiązane ręce na temat ewentualnego odszkodowania i 
wtedy takie spotkanie w miesiącu maju zorganizujemy . Ponadto wójt poinformował, że 
wszystkie niedociągnięcia  w zakresie odbioru odpadów należy zgłaszać do  Związku gdzie są 
te zgłoszenia wpisywane do rejestru, ponieważ Związek musi nakładać kary za niewykonanie 
warunków umowy, a my musimy mieć argumenty, jeżeli chodzi o nasze wystąpienie.     
Radny Jarosław Kornet zabierając głos odniósł się do protokołu komisji gospodarki mienia 
komunalnego i budżetu z dnia 27 lutego 2017 r. i powiedział ,że ma prośbę do Radnego 
Mateusza Jarosz i Przewodniczącego Rady Gminy, którzy wcześniej głosowali za tym  
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projektem ( rozbudowa szkoły w Sownie) , aby ten projekt został wykonany. Teraz jest 
finalizacja tej inwestycji , ogłoszenie przetargu. Pan Radny i Pan Przewodniczący są z okręgu  
w którym jest szkoła w Strachocinie i zależy im na tej szkole, ale  proszę  powiedział radny o  
używanie argumentów  merytorycznych do tego obiektu , a nie w kontekście  podważać tej  
inwestycji, która była przegłosowana. Proszę nie podważać  swoich wcześniejszych decyzji . 
Następnie radny zacytował z protokołu komisji  słowa wypowiedziane przez radnego i o 
wypowiedziach  Przewodniczącego Rady Gminy.  Kończąc swoją wypowiedź radny 
podziękował radnemu Mateuszowi Jarosz za przeproszenie Pani Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Sownie  za swoje stwierdzenie i tutaj radny  je przytoczył i dodał, że nie 
mamy kompetencji, aby  oceniać w ten sposób, bo zdaniem radnego do oceny jest organ 
prowadzący. 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos odniósł się do tematu dróg, ponieważ mieszkańcy  
przychodzą  w tych sprawach do domu radnego i zapytał : 
- co z odcinkiem ulicy Spacerowj  od cmentarza i dalej  z tym odcinkiem najgorszym, jakie są 
pomysły nad realizacją tego mając na uwadze co się może wydarzyć w roku przyszłym, kiedy 
będzie puszczony objazd przy remoncie ulicy Gryfa. 
Wójt Gminy odpowiedział i potwierdził ,że jest to fatalny odcinek ul. Spacerowej nie mniej 
jednak ten kawałeczek musi być trochę lepiej wykonany, ze względu na to , że tam będzie 
objazd przy rozkopaniu ul. Gryfa i ul. Brzozowej. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że ma sprawę związaną z sołtysami, ponieważ 
posiada  skargi od 2-3 sołtysów na to, że próbuje się ich wykorzystać do celów innych niż 
przewidują to przepisy prawa i jest to Policja. Proszę o interwencję powiedziała radna  i 
pouczenie Kierownika Rewiru Dzielnicowych ,że sołtys na wsi to nie jest dzielnicowy, może 
pomóc policji np. w ustaleniu adresu zamieszkania, ale nie ma obowiązku iść na interwencję 
pod sklep, bo tam piją. Dzwonią mieszkańcy do dyżurnego i informują , że ktoś np. po wsi 
jeździ z dużą szybkością i  otrzymują  odpowiedź dyżurnego, że należy tą sprawę  zgłosić do 
sołtysa, a sołtys  ma powiadomić policję. 
Wójt Gminy odpowiedział, że przy omawianiu porządku publicznego na sesję zapraszani są 
przedstawiciele policji  i będzie to w najbliższym czasie. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że chciałby  zapoznać radę z pracami, które są prowadzone w 
miejscowości Ulikowo i tak, wycięto drzewa przy boisku sportowym,  prace rozpoczęły się  z 
początkiem roku , przyczyną wycinki tych drzew było bezpieczeństwo, część drzew było 
pustych w środku, ale też związane to było z budową boiska wielofunkcyjnego w przyszłym 
roku. Kontynuując wypowiedź radny powiedział, że co  do położenia drzew wzdłuż boiska, to 
nie ma problemu , natomiast do tego, że jeździli po boisku ciężkim sprzętem, zwożąc pnie 
drzew na drugą stronę boiska jeździli przez boisko i teraz to boisko tak wygląda tak, a nie 
inaczej. To co wspólnie wypracowano z Panią Sołtys i społecznym podejściem mieszkańców 
nagle się  ucięło. Bardzo się cieszę powiedział radny ,że Pan Wójt nie zostawi nas samych  i 
obiecał ,że pomoże  w doprowadzeniu  tego boiska do stanu faktycznego jakie miało miejsce 
przed rozpoczęciem wycinki, chciałbym prosić pana Wójta o potwierdzenie  tego, aby 
mieszkańcy usłyszeli  to właśnie od Pana Wójta. 
Wójt Gminy odpowiadają powiedział, że chciano  to zrobić tanio i dobrze,  nie udało się tego 
wykonać w okresie mrozów. Zgłosiła się  firma  i za 54 drzewa   wykonała usługę  w zamian 
za pozyskane drewno. W umowie nie było zapisu odnośnie  frezowania pni i dlatego   
znaleziono firmę z ofertą 5 tys. zł , która wyfrezuje pnie  z 54 sztuk drzew. Rozpoczną prace 
już od poniedziałki i zostaną wywiezione kłody. To co zastało zniszczone powiedział wójt 
dopilnuję, żeby to zostało naprawione, będzie to boisko wielofunkcyjne i dlatego ustalimy 
sobie zakres tej naprawy, kończąc wypowiedź Wójt Gminy dopowiedział ,że liczy na pomoc 
mieszkańców  do wykonania prostych rzeczy jak zbieranie gałęzi drzew. 
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Radny Józef Tracz zabierając ponownie głos powiedział, że wykonawca  nie musiał jeździć 
przez boisko, bo była droga i można było objechać , my monitorowaliśmy, prosiliśmy, ale   
woli nie było, nie było nas cały czas i trudno było nadzorować te prace. Obecne wałowanie  
boiska,  raczej nic nie pomoże. Jest to nasza praca powiedział radny  i włożone środki z 
funduszu sołeckiego.       
Radna Agnieszka Lenda poinformowała, że boisko sportowe w Lipniku zostało zniszczone 
przez dziki i po otrzymaniu informacji, że zostanie wypłacone odszkodowanie, zapytała na co 
zostanie przeznaczone.  
Wójt Gminy odpowiedział, że  na odnowienie boiska. 
Ad.20  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski podał termin zwołania XXVIII sesji Rady 
Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 
- XXVIII sesja rady Gminy Stargard odbędzie się 28 kwietnia 2017 o godz. 1000 

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 24 kwietnia 2017 r. godz. 830 , 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 25 kwietnia 2017 r. godz. 8 30 

- komisja rewizyjna dnia 26 kwietnia 2017 r. godz. 8 00 .      
Ad.21 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski 
podziękował  wszystkim za udział i o godz. 1245 zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy 
Stargard. 
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